

**PRESS RELEASE**

**FOR IMMEDIATE RELEASE**



**CONTACT** Fatima Tokhmafshan

**ORGANIZATION** COVID-19 Resources Canada

**EMAIL** [research@covid19resources.ca](mailto:research@covid19resources.ca)

**WEB** [www.covid19resources.ca](http://www.covid19resources.ca)

**TWITTER** [@COVID\\_19\\_Canada](https://twitter.com/COVID_19_Canada)

**LINKEDIN** [www.linkedin.com/company/covid19-resources-canada/](https://www.linkedin.com/company/covid19-resources-canada/)

**NEW RESOURCE LAUNCHED TO FACILITATE CONNECTIONS FOR  
RESEARCHERS AND CLINICIANS FIGHTING COVID-19 IN CANADA**

Group of volunteers create a searchable expertise database to identify researchers  
leading COVID-19 research efforts

[June 4, 2020] – COVID-19 Resources Canada, a central hub designed to help those involved in COVID-19 research and development, in collaboration with [National Research Council of Canada](#) has launched a searchable database of multidisciplinary expertise to its suite of [web resources](#), which includes information related to human resources, reagents, equipment, funded research as well as funding opportunities.

The new searchable database is an inventory of multidisciplinary researchers, clinicians and scientists across Canada, highlighting names, departments, institutions, and area(s) of expertise. The full record for each individual can be expanded to reveal additional information on each individual's specific research, website, position and contact information.

This resource was created to facilitate collaboration and information sharing related to COVID-19 research across Canada and beyond. In addition, it can serve to support media inquiries, and help journalists find experts across a variety of fields and regions. The database, though in its infancy, has received a lot of attention and submissions. The team will measure the impact of the database by the number of weekly submissions, webpage visits, as well as surveys.

The response to the COVID-19 pandemic has required transdisciplinary research and development. Researchers are encouraged to upload their information for inclusion in the database by using the online form available on the [website](#). The database is continuously updated. The COVID-19 Resources Canada portal is available in Canada's both official languages.

COVID19 Resources Canada first came to life on social media, in the early days after the shutdown of Canadian universities and research labs. Co-founders [Guillaume Bourque](#), a Professor in Human Genetics at McGill University, and [Tara Moriarty](#), an infectious disease researcher and Associate Professor at the University of Toronto's Faculties of Dentistry and

Medicine, had separately started gathering people, information and resources via Twitter for the COVID-19 response.

With a call to action in their personal and social media networks, Bourque and Moriarty quickly assembled a team of willing volunteer family members, friends, colleagues and others who had also started organizing scientific responses to COVID-19, including bioinformaticians, web developers, business analysts, clinicians, research program and project managers, graduate researchers and medical students with skills in community mobilization, coding and science communication. (See [About Us](#)). Within days, the [University of Toronto](#), [McGill University](#), [National Research Council of Canada](#), [Calcul Quebec](#), [Ontario Institute for Cancer Research](#), [Lab Crunch](#) and [CactusHive](#) approved staff to contribute to these efforts. Today, their core team consists of nearly 40 volunteers, who are using their personal resources to keep the platform operational.

Researchers who wish to have their profile included on the database can find the online form [here](#).

-----

## COMMUNIQUÉ DE PRESSE

### POUR DIFFUSION IMMÉDIATE



**CONTACT** Fatima Tokhmashan

**ORGANISATION** COVID-19 Resources Canada

**COURRIEL** [research@covid19resources.ca](mailto:research@covid19resources.ca)

**SITE WEB** [www.covid19resources.ca](http://www.covid19resources.ca)

**TWITTER** @COVID\_19\_Canada

**LINKEDIN** [www.linkedin.com/company/covid19-resources-canada/](https://www.linkedin.com/company/covid19-resources-canada/)

## LANCEMENT D'UNE NOUVELLE RESSOURCE POUR FACILITER LES LIENS ENTRE LES CHERCHEURS ET LES CLINIENS QUI COMBATTENT LE COVID-19 AU CANADA

Un groupe de bénévoles crée une base de données d'expertise consultable pour identifier les chercheurs.

(4 juin 2020) - COVID-19 Resources Canada, une plateforme centrale conçue pour aider les personnes impliquées dans la recherche et le développement sur le COVID-19, en collaboration avec le [Conseil National de la Recherche Canada](#), a lancé une base de données consultable d'expertise multidisciplinaire sur son site Web de ressources, qui comprend des informations liées aux ressources humaines, réactifs, équipement, recherche financée ainsi que les possibilités de financement.

La nouvelle base de données consultable est un inventaire de chercheurs, cliniciens et scientifiques multidisciplinaire à travers le Canada, mettant en évidence les nos, les départements, les institutions et les domaines d'expertise. Le dossier complet de chaque individu peut être développé pour révéler des informations supplémentaires sur la recherche, le site Web, la position et les coordonnées de chaque individu.

Cette ressource a été créée pour faciliter la collaboration et le partage d'information liés à la recherche sur le COVID-19 à travers le Canada et au-delà. En outre, il peut servir à soutenir les demandes d'informations des médias et à aider les journalistes à trouver des experts dans une variété de domaines et de régions. La base de données, bien qu'à ses débuts, a reçu beaucoup d'attention et de soumissions. L'équipe mesurera l'impact de la base de données en fonction du nombre de soumissions hebdomadaires, de visites de pages Web et des sondages.

La réponse à la pandémie de COVID-19 a nécessité de la recherche et développement transdisciplinaire. Les chercheurs sont encouragés à télécharger leurs informations pour être inclus dans la base de données en utilisant le formulaire en ligne disponibles sur notre site Web. La base de données est constamment mise à jour. Le portail COVID-19 Resources Canada est disponible dans les deux langues officielles du Canada.

COVID-19 Resources Canada a vu le jour sur les réseaux sociaux, au tout début de la fermeture des universités et des laboratoires de recherche canadiens. Les fondateurs [Guillaume Bourque](#), professeur de génétique humaine à l'université McGill et [Tara Moriarty](#), chercheur en maladies infectieuses et professeure agrégée aux facultés de médecine dentaire et de médecine de l'Université de Toronto, avaient commencé séparément à rassembler les personnes, les informations et les ressources nécessaires pour la réponse au COVID-19 sur Twitter.

Avec un ralliement dans leurs réseaux personnels et sociaux, Bourque et Moriarty ont rapidement réuni une équipe de membres de la famille, amis, collègues et d'autres bénévoles prêts qui avaient aussi commencé à organiser des réponses scientifiques au COVID-19, y compris des bio-informaticiens, des développeurs Web, des analystes d'entreprise, des cliniciens, des gestionnaires de programmes et de projets de recherche, des chercheurs diplômés et étudiants en médecine ayant des compétences en mobilisation communautaire, en codage et en communication scientifique ([À propos de nous](#)). En quelques jours, [l'Université de Toronto](#), [l'Université McGill](#), le [Conseil National de la Recherche Canada](#), [Calcul Québec](#), [l'Institut Ontarien de Recherche sur le Cancer](#), [Lab Crunch](#) et [CactusHive](#) ont approuvé le personnel pour contribuer à ses efforts. Aujourd'hui, leur équipe de base se compose de près de 40 bénévoles, qui utilisent leurs ressources personnelles pour maintenir la plateforme.

Les chercheurs qui souhaitent que leur profil soit inclus dans la base de données peuvent trouver le formulaire en ligne [ici](#).